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Οικονομικά - Εταιρικά Νέα  

 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 
Αρχές Νοεμβρίου η αποστολή της τρόικας στην Αθήνα 
Αρχές Νοεμβρίου θα βρίσκεται στην Αθήνα η αποστολή της τρόικας, όπως δήλωσε σήμερα ο αναπληρωτής 

εκπρόσωπος του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου, Ουίλιαμ Μάρεϊ, κατά την καθιερωμένη συνέντευξη Τύπου 

στην έδρα του Ταμείου στην Ουάσιγκτον.  Σύμφωνα με τον κ. Μάρεϊ, ήδη βρίσκονται σε εξέλιξη συζητήσεις επί 

τεχνικών θεμάτων. Πρόσθεσε ότι με τις ελληνικές αρχές θα συζητηθούν τα ζητήματα του χρηματοδοτικού 

κενού, καθώς και ο προϋπολογισμός του 2014 και όχι η βιωσιμότητα του χρέους.  Σε ερώτηση για το ενδεχόμενο 

"επιπρόσθετων μέτρων" επανέλαβε την πρόσφατη δήλωση της γενικής διευθύντριας του ΔΝΤ, Κριστίν 

Λαγκάρντ, στο περιθώριο της ετήσιας Συνόδου του ΔΝΤ και της Παγκόσμιας Τράπεζας στην Ουάσιγκτον ότι αν 

χρειαστούν νέα μέτρα, δεν θα είναι επιπρόσθετα δημοσιονομικά μέτρα και δεν θα είναι οριζόντια, αλλά 

παρεμβάσεις διαρθρωτικού χαρακτήρα. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

«Αποτελέσματα» ζητεί από την Ελλάδα ο Ζ.Μ. Μπαρόζο και τάσσεται κατά ενός νέου 

«κουρέματος 
«Η Ελλάδα πρέπει να φέρει αποτελέσματα» δηλώνει ο πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ζοζέ Μανουέλ 

Μπαρόζο και απορρίπτει το ενδεχόμενο νέου «κουρέματος» του ελληνικού χρέους. (Το «κούρεμα») «δεν είναι 

κάτι που υποστηρίζει η Κομισιόν. Θα έφερνε μόνο νέα αναστάτωση στην Ευρωζώνη και ανασφάλεια στους 

επενδυτές, ενώ θα είχε συνέπειες και για τις υπόλοιπες χώρες της Ευρωζώνης που στηρίζουν οικονομικά την 

Ελλάδα, καθώς οι φορολογούμενοι δεν θα το δέχονταν» δηλώνει ο κ. Μπαρόζο στο σημερινό β' μέρος της 

συνέντευξής του στη γερμανική εφημερίδα «Bild». Ο πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής αναγνωρίζει πάντως 

ότι «τα προηγούμενα χρόνια οι Έλληνες έκαναν απίστευτα πολλά» και ότι «οι θυσίες των πολιτών είναι 

τεράστιες», αλλά επισημαίνει και ότι πολλές μεταρρυθμίσεις δεν έχουν ακόμη υλοποιηθεί. «Εδώ η Αθήνα πρέπει 

να φέρει αποτελέσματα» τονίζει, αλλά προσθέτει και ότι «το σημαντικότερο είναι ότι, μέσω των προγραμμάτων 

βοήθειας για την Ελλάδα και τις άλλες υπερχρεωμένες χώρες, η Ευρωζώνη είναι εμφανές ότι σταθεροποιήθηκε 

συνολικά». 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Αν και τα Ημερήσια νέα που παρατίθενται έχουν ληφθεί από πηγές που θεωρούνται αξιόπιστες σημειώνεται ότι δεν παρέχεται καμία εγγύηση, 
ρητή ή σιωπηρή, για την ακρίβεια, πληρότητα ή εγκυρότητα τους. Οι πληροφορίες που παρέχονται στο παρόν δεν συνιστούν πρόταση για αγορά, 

πώληση ή/και διακράτηση κάποιου συγκεκριμένου χρεογράφου. 
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Κεφάλαια 258 εκατ. ευρώ ζητούν αποδέκτη  
Πρόσβαση σε σημαντικά χρηματοδοτικά κεφάλαια, με προνομιακά σε πολλές περιπτώσεις επιτόκια, έχει η 

Τοπική Αυτοδιοίκηση αλλά και ιδιώτες, προκειμένου να χρηματοδοτήσουν έργα και δράσεις που συνδέονται με 

την αστική ανάπτυξη, μέσω του προγράμματος JESSICA (Kοινή Ευρωπαϊκή Υποστήριξη για Βιώσιμες 

Επενδύσεις σε Αστικές Περιοχές), που είναι μια πρωτοβουλία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία αναπτύχθηκε 

από κοινού με την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων (ΕΤΕπ) και την Αναπτυξιακή Τράπεζα του Συμβουλίου της 

Ευρώπης.  Όπως επισημαίνουν τραπεζικά στελέχη τα οποία που έχουν επιλεγεί για να συμμετέχουν στη σχετική 

διαδικασία χρηματοδότησης, τα συνολικά προς διάθεση κεφάλαια για την περίοδο 2013 μέχρι και 2015 

ανέρχονται σε 258 εκατ. ευρώ. Τα στελέχη από τους τραπεζικούς ομίλους, αναφέρονται στην αναγκαιότητα 

περαιτέρω ενημέρωσης προκειμένου να απορροφηθούν και να μην χαθούν τα κεφάλαια αυτά, που μπορούν μέσω 

των έργων που θα χρηματοδοτήσουν να δώσουν σημαντική ώθηση στους αναπτυξιακούς ρυθμούς τοπικών 

κοινωνιών. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Είμαστε εδώ για να βρούμε λύση στο πρόβλημα της παράνομης μετανάστευσης (Σαμαράς) 
Το "οξύ" και "μακροχρόνιο" πρόβλημα της παράνομης μετανάστευσης, που αντιμετωπίζουν κυρίως οι χώρες 

της Νότιας Μεσογείου, υπογράμμισε σήμερα από τις Βρυξέλλες ο πρωθυπουργός Αντώνης Σαμαράς, 

προσερχόμενος στη Σύνοδο Κορυφής.  Συγκεκριμένα ο πρωθυπουργός δήλωσε τα εξής: «Είμαστε εδώ για να 

μιλήσουμε για την ψηφιακή οικονομία, την τραπεζική ενοποίηση, για την ανάπτυξη και τη δημιουργία θέσεων 

απασχόλησης, κυρίως για την απασχόληση των νέων. Είμαστε όμως εδώ και για να βρούμε λύση σε ένα οξύ και 

μακροχρόνιο πρόβλημα που αντιμετωπίζουν κυρίως οι χώρες της Νότιας Μεσογείου και έχει να κάνει με τη 

λαθρομετανάστευση. Έχουν τεθεί πολλοί στόχοι και προχωράμε». 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Εγκρίθηκε ο πρόσθετος διορθωτικός κοινοτικός προϋπολογισμός  
Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενέκρινε τον πρόσθετο διορθωτικό προϋπολογισμό των 2,7 δισεκατομμυρίων ευρώ 

που ζήτησε η Κομισιόν προκειμένου να αποφευχθεί ο κίνδυνος να κηρύξει στάση πληρωμών, με την προϋπόθεση 

ότι το Συμβούλιο θα συμφωνήσει στην κατάθεση των 3,9 δισ. ευρώ που υπολείπονται. Ύστερα από διεξοδική 

συζήτηση το πρωί και μετά τις διαβεβαιώσεις που έδωσε ο εκπρόσωπος του Συμβουλίου για το ότι ως την 30ή 

Οκτωβρίου θα έχει δοθεί η έγκριση και για την καταβολή του ποσού των 3,9 δισεκ. ευρώ που υπολείπονται από 

τον κοινοτικό προϋπολογισμό, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενέκρινε τον πρόσθετο προϋπολογισμό των 2,7 δισεκ. 

ευρώ. Ο εισηγητής σχετικής έκθεσης Τζιοβάνι Λα Βία τόνισε ότι η ψήφιση αυτού του "πακέτου" του 

διορθωτικού προϋπολογισμού της ΕΕ για το 2013 δεν αποτελεί λύση του προβλήματος, αλλά ένα τέχνασμα για 

να αποφευχθεί στάση πληρωμών από την πλευρά της Κομισιόν, στα μέσα Νοεμβρίου. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Alpha Bank: Η Ελλάδα μεταξύ των πλεονασματικών οικονομιών 
Την εκτίμηση ότι «η Ελλάδα εισέρχεται πλέον με το σπαθί της στην χορεία των πλεονασματικών οικονομιών» 

διατυπώνουν οι οικονομικοί αναλυτές της Alpha Bank, στο τελευταίο οικονομικό δελτίο της τράπεζας, 

επισημαίνοντας ότι «με βάση τα στοιχεία για το ισοζύγιο πληρωμών του οκταμήνου 2013, η Ελλάδα θα 

εμφανίσει πλεόνασμα άνω του 1% του ΑΕΠ στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών (ΙΤΣ) το 2013». «Επίσης, η 

συνέχιση της πολιτικής των πρωτογενών πλεονασμάτων στη γενική κυβέρνηση, σε συνδυασμό με τη σημαντική 

βελτίωση της διεθνούς ανταγωνιστικότητας της χώρας, που ευνοεί την εγχώρια παραγωγή εις βάρος των 

εισαγωγών και συντελεί στην αύξηση των εξαγωγών, σηματοδοτούν τη διατήρηση του πλεονασματικού 

χαρακτήρα του ΙΤΣ της χώρας τα επόμενα χρόνια. Αυτό δεν σημαίνει ότι η χώρα δεν μπορεί να έχει έλλειμμα 

στο ΙΤΣ σε κάποιες περιόδους. Κάτι τέτοιο, όμως, θα οφείλεται κυρίως στην εισροή σημαντικών 

επιχειρηματικών κεφαλαίων και τη χρηματοδότηση επενδύσεων στην εγχώρια οικονομία» αναφέρουν μεταξύ 

άλλων οι αναλυτές της τράπεζας. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Περιμένοντας «δείγμα γραφής» από το Βερολίνο 
Η οικονομία κυριαρχεί στη Σύνοδο Κορυφής της ΕΕ που αρχίζει σήμερα στις Βρυξέλλες. Οι Ευρωπαίοι εταίροι περιμένουν 

πρώτα δείγματα γραφής από τον «μεγάλο συνασπισμό» του Βερολίνου. 

Σύμφωνα με το δημοσίευμα της Deutsche Welle, αυτός ο προβληματισμός φάνηκε και σε εκτενή συζήτηση για τη Σύνοδο 

Κορυφής, αλλά και το «ευρωπαϊκό εξάμηνο» με την προληπτική επιτήρηση των κρατικών προϋπολογισμών στην 

ευρωζώνη- μία συζήτηση, που έγινε την Τετάρτη στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο. 

Ο επικεφαλής των Ευρωπαίων σοσιαλιστών Χάνες Σβόμποντα εξέφρασε την αντίθεσή του σε αυτό που αποκαλεί 

«τιμωρητική πολιτική» του Βερολίνου και άφησε να εννοηθεί ότι η συμμετοχή των σοσιαλιστών στη νέα γερμανική 

κυβέρνηση θα μπορούσε να αλλάξει τα δεδομένα. «Θεωρούμε άδικο να τιμωρούνται ολόκληρες περιφέρειες στην Ευρώπη, 

μόνο και μόνο γιατί δεν συμμορφώνονται με τα σχέδια της κ.Μέρκελ. Εμείς θέλουμε να βοηθήσουμε τις περιφέρειες αυτές, 

όχι να τις τιμωρήσουμε, αυτή την πολιτική πρέπει να ακολουθήσουμε» λέει ο Αυστριακός ευρωβουλευτής. 

Αναζητώντας συμβιβασμό για την τραπεζική ένωση 

Απασχόληση, χρηματοδότηση των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, ψηφιακή οικονομία και τραπεζική ένωση δεσπόζουν στην 

ατζέντα της συνόδου κορυφής. Ο επικεφαλής των Φιλελευθέρων Γκυ Φερχόφσταντ υπενθυμίζει, όπως έκαναν και άλλοι 

ευρωβουλευτές στην ομιλία τους, ότι το μεγάλο στοίχημα της Συνόδου είναι μία απεμπλοκή στις διαπραγματεύσεις για την 

τραπεζική ένωση. «Καλύτερα να είχαμε ένα και μοναδικό σημείο ημερήσιας διάταξης, την τραπεζική ένωση. Και να 

συμφωνήσουμε με την πρόταση της Κομισιόν για την τραπεζική ένωση, η οποία ήδη υφίσταται. Γιατί είναι απαραίτητο να 

υιοθετήσουμε προηγουμένως ένα κείμενο θέσεων, να χάσουμε δηλαδή μερικούς μήνες; Κάθε μέρα που περνάει χωρίς την 

τραπεζική ένωση χάνουμε την ευκαιρία να αναλάβουμε πρωτοβουλίες, χάνουμε επενδύσεις στην πραγματική οικονομία» 

προειδοποεί ο Βέλγος πολιτικός. 

Η εφημερίδα Süddeutsche Zeitung του Μονάχου υποστηρίζει ότι η νέα γερμανική κυβέρνηση θα μπορούσε να αξιοποιήσει 

τη Σύνοδο Κορυφής για να υποβάλει συμβιβαστικό σχέδιο για την τραπεζική ένωση, το οποίο θα αποδέχεται τον ενιαίο 

μηχανισμό εκκαθάρισης για τις 130 μεγαλύτερες τράπεζες της ευρωζώνης, υπό τον όρο ότι, πρώτον, θα ενεργοποιείται μετά 

από έγκριση των εθνικών κοινοβουλίων και, δεύτερον, ότι θα προϋποθέτει τη συμμετοχή των ιδιοκτητών, αλλά και των 

πιστωτών της υπό εκκαθάριση τράπεζας. 

Το παράδειγμα της Ισπανίας 

Το ζήτημα είναι ότι ακόμη και στη διάγνωση του προβλήματος δεν φαίνεται να υπάρχει συμφωνία, όπως αποδεικνύει η 

περίπτωση της Ισπανίας. Παρά την πρόσφατη κρίση στο πιστωτικό σύστημα της χώρας, ο ευρωβουλευτής του 

κυβερνώντος Λαϊκού Κόμματος Λουίς ντε Γκράντες Πασκουάλ υποστηρίζει ότι «η Ισπανία είναι υπόδειγμα. Το τραπεζικό 

σύστημα της χώρας πέρασε από σκληρούς ελέγχους, η διαφάνεια και η αποτελεσματικότητά του ενισχύθηκαν και σήμερα η 

Ισπανία είναι μία ιστορία επιτυχίας. Το τραπεζικό σύστημα είναι σε καλύτερη κατάσταση από άλλες χώρες και αυτό δεν το 

λέμε μόνο εμείς, αλλά και ανεξάρτητοι παρατηρητές». 

Διαφορετική διάγνωση από τον ευρωβουλευτή του αντιπολιτευόμενου, στην Ισπανία, σοσιαλιστικού κόμματος Ενρίκο 

Γκερέρο Σαλόμ: «Ακούμε διακηρύξεις ότι θα ξεπεράσουμε την κρίση, αλλά η αλήθεια είναι ότι η ανάπτυξη παραμένει στο 

μηδέν και δεν υπάρχει ούτε ένας δείκτης που να έχει βελτιωθεί σε σχέση με την περίοδο πριν κρίσης. Φρέσκο χρήμα δεν 

μπαίνει στην οικονομία, μόνο στο χρηματιστήριο όπου γίνεται αντικείμενο κεδροσκοπίας. Αυτό το χρήμα λείπει από την 

πραγματική οικονομία. Και μπορεί να ανεβαίνει το χρηματιστήριο, αλλά ανεβαίνει και η ανεργία». 

Η έννοια της «κοινοτικής αλληλεγγύης» 

Κάποτε, οι διακηρύξεις είναι και αντιφατικές μεταξύ τους: για παράδειγμα η ΕΕ προβάλλει ως πρώτη προτεραιότητα την 

ψηφιακή οικονομία, αλλά την ίδια στιγμή μειώνει τα κονδύλια για την ευρυζωνικότητα. Εξαγγέλει ένα επενδυτικό σχέδιο 

για την Ευρώπη με τη συμμετοχή της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων, το οποίο όμως διστάζει να υλοποιήσει. 

Οι περισσότεροι ευρωβουλευτές συμφωνούν στην αναγκαιότητα της κοινοτικής αλληλεγγύης. Ωστόσο δεν ορίζουν όλοι με 

τον ίδιο τρόπο την αλληλεγγύη. «Θα πρέπει να είμαστε ειλικρινείς μεταξύ μας» λέει στην Ολομέλεια ο Γερμανός 

ευρωβουλευτής των χριστιανοκοινωνιστών Μάρκους Φέρμπερ και επισημαίνει: «Όταν ένα νοικοκυριό ξοδεύει περισσότερα 

χρήματα από όσα κερδίζει, τότε έχει πρόβλημα. Το ίδιο γίνεται και με μία επιχείρηση. Γιατί πιστεύουμε ότι με ένα κράτος 

γίνεται κάτι διαφορετικό; Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν θα μπορέσουμε να προσφέρουμε βιώσιμη προοπτική στον κόσμο, εάν 

δεν ισοσκελίζονται τα έσοδα και οι δαπάνες του κράτους. Και πρέπει να αποφύγουμε μία λύση που λέει ότι αν το κράτος δεν 

μπορεί να τα καταφέρει, τότε απλώς μεταθέτουμε το πρόβλημα στο ευρωπαϊκό επίπεδο. Αυτό δεν είναι λύση». 

(Πηγή: Deutsche Welle) 
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